
- 1 - 
 

NOVOROZENCI 2014 

1.5.  Marie Smetáková 

1.7.  Adam Šabata 

27.8.  Karolína Marie Jelínková 

16.9.  Matouš Vrána 

12.11.  Mia Kotrncová 
 

----  RROODDIINNÁÁMM  GGRRAATTUULLUUJJEEMMEE  ----  

 

 

 

 

 

 

 

  

  

  

HHNNÍÍZZDDĚĚNNÍÍ  ČČÁÁPPŮŮ   
Čapí pár během hnízdění na komíně mlýna č. p. 43 letos odchoval dvě mláďata. Po několika skromných 

létech je potěšitelné, že roku 2014 – „ řečeno s nadsázkou“  čáp přinesl do kolébky Vítonických celkem pět 
dětí. Letošní rok obsadil v obecních statistikách 21. století zatím druhou příčku v porodnosti. Přiblížil se na 
dohled roku 2000, kdy se v obci narodilo celkem 6 dětí.  

Statistiky o počtu narozených dětí jsou znázorněny na grafu, který červeně zobrazuje počet 
narozených dívek a modře počet narozených chlapců od roku 2004 do roku 2014 v naší obci.  

  

PROSINEC 2014 
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ZZ  JJEEDDNNÁÁNNÍÍ  ZZAASSTTUUPPIITTEELLSSTTVVAA  
 

WWEEBBOOVVÉÉ  SSTTRRÁÁNNKKYY  OOBBCCEE  
V červenci byly zprovozněny nové webové stránky naší obce, které odpovídají platné legislativě. Oproti 

starším stránkám přináší více informací a aktuální zprávy pro naše občany i širokou veřejnost. Nezapomeňte 
je sledovat na www.vitonice.info. 

 

SSMMSS  IINNFFOO--HHLLÁÁŠŠEENNÍÍ  RROOZZHHLLAASSEEMM,,  AAŽŽ  KK  VVAAŠŠEEMMUU  OOKKUU  
Obec Vítonice stále nabízí občanům službu posílání hlášení místním rozhlasem formou SMS INFO do 

Vašeho mobilu. Nestane se Vám, že hlášení neuslyšíte a budete mít vždy aktuální informace o dění v obci. 
Službu Vám zavedeme po nahlášení mobilního telefonního čísla na obecním úřadě, nebo se mohou občané 
přihlásit pomocí návodu uvedeného na internetových stránkách obce www.vitonice.info v záložce 
HLÁŠENÍ, řádek SMS INFO. 

 

OODDEEČČTTYY  SSTTAAVVUU  VVOODDOOMMĚĚRRŮŮ  
V pondělí 29. 12. 2014 od 10.00 hodin budou provedeny odečty stavů vodoměrů. Prosíme o umožnění 

přístupu k vodoměrům a přistavení žebříků do šachet. Lístek se stavem vodoměru můžete připravit na 
dveře. 

 

RROOKK  22001155  BBUUDDEE  ZZNNAAČČNNĚĚ  OOVVLLIIVVNNĚĚNN  SSTTAAVVBBOOUU  KKAANNAALLIIZZAACCEE  
V druhé polovině října začala samotná stavba „Kanalizace – Vítonice“. Výkopové práce byly provedeny 

na stoce A1-1-1 za humny až na konec Kozí uličky. Jedná se o cca 500 metrů. Dále provedl zhotovitel 
položení výtlačného potrubí od naší obce na čističku odpadních vod v Prosiměřicích. Výtlačné potrubí 
kopíruje polní cestu do Prosiměřic a je položeno cca 1200 běžných metrů. V dolní uličce ke Smetákovým 
bylo provedeno přeložení plynovodu, aby vznikl prostor pro výtlačné potrubí kanalizace. V závislosti na 
počasí se dokončí usazování šachet na výtlačném potrubí a začne se pracovat na stoce A3 (ulice k 
Šafratovým). Řečeno ve financích, bude do Vánoc prostavěno cca 7,5 mil. Kč z celkových cca 30,8 mil. Kč. 
Každé úterý probíhají koordinační porady za přítomnosti zhotovitele, stavebního dozoru a starosty obce. 
Jedenkrát měsíčně, také v úterý, probíhá velký kontrolní den, u kterého jsou přítomní kromě výše 
uvedených také zástupce svazku Vodovody a Kanalizace Znojemska a projektanti stavby. Stavba nyní 
probíhá podle stanoveného harmonogramu prací. V novém roce se začne kopat stoka od hlavní křižovatky 
(od mostu) v silnici směrem na Želetice. Zahájení těchto prací je možné jen za příznivého zimního počasí a 
termín tedy není pevně stanoven. V jarních měsících 2015 se práce rozjedou na plno na všech ulicích a 
čerpacích stanicích 1 až 4. Přípojky se budou realizovat na přelomu léta a podzimu 2015. V souvislosti s 
přípojkami připomínám, že zhotovení své pomocí je možné, ale před zasypáním musí být každá přípojka 
zkontrolována a odsouhlasena stavebním dozorem, jehož kontakt Vám bude včas sdělen. 

Stavba s sebou přináší také komplikace s průjezdností obce a příjezdu k jednotlivým nemovitostem. Žádám 
Vás všechny o toleranci a trpělivost. Hlavně přes zimní období bude nepříjemné pohybovat se po 
rozkopaných cestách. Také bude omezena a ztížena možnost odhrnování případného sněhu. Věřím, že to 
společně zvládneme bez větších problémů. Pokud se přeci jen nějaké problémy, nedostatky či dotazy z Vaší 
strany vyskytnou, ihned mně kontaktujte na telefonním čísle 724 186 788. Nenechávejte byť zdánlivě 
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jednoduchou situaci na večerní hodiny nebo na druhý den. Je potřeba vše řešit ihned a na místě samém. Po 
zahrnutí daného problematického úseku se náprava domlouvá hůře. Všem předem děkuji za spolupráci. 

- starosta obce – 

NNOOVVÉÉ  ZZAASSTTUUPPIITTEELLSSTTVVOO  
Dne 1. listopadu proběhlo na obecním 

úřadě ustavující zasedání nově zvoleného 
obecního zastupitelstva za účasti všech sedmi 
zastupitelů a 12 – ti spoluobčanů.  Podle zákona 
zasedání zahájila nejstarší členka nově 
zvoleného zastupitelstva paní Dubová, která 
přečetla za členy slib zastupitelů, přičemž 
jednotliví členové svůj slib stvrdili svým 
podpisem a slovem „slibuji“. Poté došlo k 
hlasování o návrhu funkce starosty obce jako 
uvolněné na plný úvazek. Šest zastupitelů 
hlasovalo pro a jeden se zdržel. Do funkce starosty obce byl jako jediný kandidát navržen pan Josef Střecha. 
Následně byl zvolen pěti zastupiteli. (jeden se zdržel a jeden byl proti). Po zvolení se staronový starosta ujal 
řízení zasedání. Další volbou byla funkce místostarosty obce. I zde byla jako jediný kandidát navržena a 
následně zvolena opět paní Marie Dubová. Zastupitelé dále odsouhlasili nové členy finančního a 
kontrolního výboru, dále výši odměn členů těchto výborů i členů zastupitelstva. V diskuzi starosta obce 
zúčastněným spoluobčanům poděkoval za účast ve volbách, seznámil přítomné s právě započatými pracemi 
na kanalizaci obce a informoval o termínech připravovaných kulturních akcí.                                        - MS -  
 

ZZ  VVÍÍTTOONNIICCKKÉÉHHOO  PPRROOSSTTŘŘEEDDÍÍ  
 

VVLLHHKKÉÉ  LLÉÉTTOO,,  SSAAMMÁÁ  VVOODDAA  
Na letošní léto nebudeme vzpomínat jako na příliš vydařené. V červenci několik málo dní s teplotami 

okolo 27 – 30 stupňů. Častější  byl výskyt letních bouřek. Z jedné takové dne 11. 7. padlo 23 mm srážek 
během dvaceti minut. Díky prudkému dešti, doprovázeným silným větrem se v korytě Křepičky naproti 
domu č. p. 66 rozlomila starší vrba. Její větve se zřítily přes kabel elektrického vedení na vozovku v hlavním 
tahu na Moravský Krumlov a zatarasily průjezd v obou směrech. Přitom došlo k vytržení elektrických 
přípojek u dvou domů. Okamžitě se začaly tvořit kolony motorových vozidel. Zásahová jednotka našich 
hasičů i profesionální hasiči ze Znojma pak museli počkat na příjezd pohotovostního vozidla 
energetiků,  kteří odpojili hlavní trafostanici od elektrického proudu. Až po té provedli 
hasiči společné rozřezání větví vrby a dočasné odklizení z vozovky, tak aby se co nejdříve obnovil provoz na 
komunikaci. Naštěstí vše se obešlo bez zranění.  
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V měsíci srpnu poměrně často pršelo a dní na koupání bylo poskromnu. „V září, víno vaří“ uvádí 
pranostika. Mělo by být plné slunečných dní, aby dozrála letošní úroda. Leč opak byl pravdou. Místo slunce 
přišly deštivé dny. 1. a 2. září napršelo úhrnem cca 65 mm srážek a 12. - 14. září přes 120 mm. Po těchto 
vydatných deštích zahrozila jindy nepatrná říčka Jevišovka a v neděli 14. září se vylila z břehů. Nejhorší 
situace byla v Jevišovicích a v obcích pod přehradou. U nás čelil loni nově postavený most do Prosiměřic 
vodním masám a stejně jako na jaře roku 2006 se pole „na Baštových strouhách“ podle silnice změnilo po 
celý týden ve velikou vodní lagunu, na které bylo možno pozorovat vodní ptactvo. Při pohledu na 
toto uměle a dočasně vytvořené jezero posteskl si nejeden místní rybář, škoda že to tak není na pořád.    

  
-MS - 

PPOOŘŘEEZZÁÁNNÍÍ  PPŘŘEERROOSSTTLLÝÝCCHH  TTOOPPOOLLŮŮ  
Na počátku měsíce října pověření pracovníci Povodí Moravy pokáceli dva cca osmdesátileté stromy 

topolů na břehu Křepičky. Stromy rostly na konci uličky u Smetáků č. p. 78 před bývalou kovárnou č. p. 87. 
Přerostlé stromy při velikém větru ohrožovaly přilehlá stavení i obyvatele. Kácení stromů však 
znesnadňovala jejich výška. Pracovníci s motorovou pilou pracovali při ořezávání větví ze speciální pracovní 
plošiny manipulovacího traktoru. I ta však nebyla dost dlouhá a tak nezbývalo než povolat profesionální 
hasiče ze Znojma se speciální plošinou na hašení požárů ve velikých výškách. Dřevo z padlých velikánů si 
odkoupili občané obce.           -MS- 
  

TTŘŘÍÍDDĚĚNNÍÍ  OODDPPAADDŮŮ  
V roce 2014 byl navýšen počet kontejnerů na plasty na 

obou sběrných místech o jeden kus. Kontejnery na plasty jsou 

vyváženy vždy v úterý 1 x za 14 dnů. Plastové lahve před 
vložením do kontejneru sešlápněte, aby kontejnery byly co 
nejvíce naplněny. Kartonové krabice od mléka, džusů apod. 
rovněž sešlápněte a vložte do oranžových pytlů. Pytle postavte 
vedle kontejnerů na plasty, protože se počítají zvlášť. 
Oranžové pytle si můžete vyzvednout v obchodě u p. 
Blahynkové nebo na obecním úřadě. 

Kontejnery na papír jsou vyváženy 1 x za měsíc. Kartony 
a krabice rozložte a sešlápněte tak, aby kontejnery byly co 
nejvíce naplněny. Noviny, časopisy a letáky můžete odevzdat 
mladým hasičům, kteří provádějí sběr několikrát za rok. V den 

sběru je připravte před své domy.  Informace o datumu sběru je vyvěšena vždy v obchodě u p. Blahynkové a 
vyhlášena sms zprávou. 

Kontejnery na sklo jsou vyváženy 1 x za tři měsíce. Na sběrných místech jsou kontejnery na bílé a 
barevné sklo. Sklo je rovněž potřeba třídit. Za nevytříděné sklo získá obec mnohem méně finančních 
prostředků. 

Finanční odměna za odvoz tříděného odpadu je založena na systému bodového hodnocení. Jednou 
z podmínek pro získání co nejvíce bodů je, aby kontejnery byly vždy při odvozu maximálně plné a odpad 

http://cca.65mm.srážek/
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roztříděný. Třídění odpadu je jediná možnost, jak zabránit zvýšení místního poplatku za odvoz domovního 
odpadu. Za rok 2013 doplatila obec za 1 občana částku 100,-- Kč.  

Vývoz domovního odpadu se provádí 1 x za 14 dnů, vždy ve čtvrtek. V den svozu domovního odpadu 

přistavte jen plné popelnice, protože i za popelnici naplněnou do poloviny platíme jako za plnou. Pokud 
budeme třídit odpad důsledně, bude popelnic k vývozu méně, sníží se náklady na odvoz a ukládku 
domovního odpadu a nebude se muset zvýšit místní poplatek za svoz domovního odpadu. 

Sběr elektrozařízení a nebezpečného odpadu– svoz se koná 2 x do roka. Nepotřebné elektrozařízení 
z Vašich domácností (chladničky, myčky, pračky, mikrovlnky atd). Můžete rovněž po celý rok ukládat za 
obecní úřad. Sbor dobrovolných hasičů Vítonice je zapojen do projektu „Recyklujte s hasiči“.  Za každý kus 
odevzdaného elektrozařízení získají naši mladí hasiči finanční odměnu, kterou použijí na svoji činnost. 
Můžete tak přímo podpořit naše hasiče a to třeba i dovozem starého elektra od svých příbuzných z okolí. 
Dosud hasiči realizovali 5 svozů vysloužilých elektrospotřebičů a získali částku 23.103,-- Kč. 

Biologický odpad ze zahrad a dvorů (listí, tráva, zbytky rostlin, rozdrcené větve) můžete vozit po celý 
rok na kompostárnu, která se nachází za obcí směrem na Hostěradice v prostoru bývalého „hnojiště“.  Klíče 
od kompostárny jsou na obecním úřadě a u starosty.                                                              - Marie Dubová – 

 

KKOOMMUUNNÁÁLLNNÍÍ  VVOOLLBBYY  
Posledním termínem pro podání kandidátních listin pro letošní podzimní komunální volby byl 5. srpen. 

K tomuto dni byly na městském úřadě ve Znojmě zaevidovány z naší obce celkem čtyři kandidátní strany. 
Opravená fasáda obecního úřadu, podzimní výzdoba vedle vchodu a vlající obecní a státní vlajky na stožáru 
zvaly spoluobčany do volební místnosti k volbě nového vedení obce a doplňující volbě Senátora za okres 
Znojmo. Během pátku 10. 10. a soboty 11. 10. přišlo k obecním volbám z 202 oprávněných voličů celkem 
145 občanů, což znamenalo 71,43 %. Výsledky byly dosaženy takto: 

 

Strana č. 1 - Sdružení pro Vítonice (4 mandáty) 
 Josef Střecha  116  

 Lenka Brzobohatá 112  

 Vladimír Buřič   61  

 Aleš Rada  52 

 Michal Slivka   54 

 Vladimír Čech  34 

 Josef Škrdla   30 

 Jan Jelínek  26 
  

Strana č. 2 - Republika pro Vítonice (1 mandát) 
 Pavel Komín  30 

 Leoš Kotrnec   25  

 Pavel Eliáš  15 

 Lucie Komínová  14 

 Kateřina Eliášová  13 

 Roman Paseka   9 
  

 Strana č. 3 - Ženy pro Vítonice (1 mandát) 
 Marie Dubová   103 

 Jarmila Bartelová  80 
  

Strana č. 4 Nezávislí – Vítonice budoucí (1 mandát) 
 Pavlína Horáková  65  

 Andrea Smetáková  34  

 Kateřina Radová  13 

 Renata Škrdlová  7  

  

Do obecního zastupitelstva tak bylo zvoleno těchto sedm spoluobčanů 

Josef  
Střecha 

Lenka 
Brzobohatá 

Vladimír 
Buřič 

Aleš  
Rada 

Pavel  
Komín 

Marie 
Dubová 

Pavlína 
Horáková 

 

SSEENNÁÁTTNNÍÍ  VVOOLLBBYY  
Zároveň s komunálními volbami proběhlo i první kolo doplňovacích voleb do 

Senátu ČR. A tohoto práva využilo celkem 108 občanů tj. 53. 9% voličů naší obce. O 
přízeň voličů na Znojemsku volebního okrsku č. 54 bojovalo celkem osm kandidátů. Dva 
z nich se během předvolební kampaně objevili přímo v obci. Pan Železný se zastavil v 
obchodě paní Blahynkové a paní Bayerová měla svůj mítink i s cimbálovou muzikou 
Denár v penzionu pana Kotrnce. Výsledky v naší obci však tyto návštěvy nijak neovlivnily. 

  
1. č. 3 Ing. Jiří Němec    30 hlasů 
2. č. 6 Ing. Pavel Štohl   23 hlasů 
3. č. 8 Phdr. Vladimír Železný  22 hlasů 
4. č. 5  Mudr. Karel Podzimek  17 hlasů 

5. č. 2 Rndr. Marta Bayerová  7 hlasů 
6. č. 1 doc.RNDr. Petr Firbas CSc. 6 hlasů 
7. č. 7  Ing. Petr Krátký  3 hlasy 
8. č. 4  Mgr. Petr Michek  bez hlasu   
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 Do 2. kola postoupila první dvojice kandidátů. Druhé kolo konané ve dnech 17. – 18. října přineslo bez 
většího zájmu oprávněných voličů vítězství pro vysokoškolského profesora Ing. Pavla Štohla, který se stal 
novým senátorem. V naší obci přišlo k volební urně jen 40 voličů a ze kterých bylo 26 pro Ing. J. Němce a 14 
pro Ing. P. Štohla.                                   - MS - 

 

ZZEE  ŽŽIIVVOOTTAA  OOBBCCEE  
 

88..  DDEENN  OOTTEEVVŘŘEENNÝÝCCHH  SSKKLLEEPPŮŮ  
Cimbálová muzika Antonína Stehlíka ze Znojma, tři harmonikáři, country kapela z Tábora nebo zpívající 

vinaři z Miroslavských Knínic. Ti všichni společně s dobrým vínem i jídlem utvářeli dobrou atmosféru při 8. 
ročníku Dne otevřených sklepů, který proběhl dne 5. července v areálu našich vinných sklepů. Klenby 
celkem 15 otevřených sklepů hostily cca 6 stovek návštěvníků. Zde je potěšitelné, že i občané obce, kteří se 
vinařením nezabývají, propůjčují své sklepy, aby v nich mohly prezentovat svá vína hostující vinaři. Letos 
byli ve dvou sklepech vinaři ze Želetic a Horních Dunajovic. Po loňské zkušenosti byl i tentokrát vydán 
katalog vín, pro lepší orientaci po sklepech.  

 
Nejčastěji se nalévala vína odrůd Rýnský ryzlink, Veltlínské zelené a Műller Thurgal. Vyhledávaná byla 

vína růžová - Rose. Určitou stagnaci zažívají vína červená. Krom známých odrůd se objevily i méně známé 
Muškát žlutý, Medina či Bílý Portugal. Organizátoři v jednom z obecních sklepů připravili tombolu z 220 – ti 
cenami. Hlavní výhrou bylo 50 litrů vína od pana Pavla Venhudy pro tento ročník nazvané „Vítonické 
mámivé“, které si odvezl host ze severní Moravy. Slova uznání a poděkování patří našim „masařům“. Ti pro 
stovky strávníků v zázemí na točně ve svém bistru letos zvaném „U mlsného zubu“na grilu i na kotlíku 
připravili porce z cca 130 kg vepřového masa a klobásy. S koňským potahem přítomné navštívil i známý 
hrabě Faulenc Huhla rozdávající limitovanou edici svých dukátů tentokrát s netypickým „sněhulákem“ na 
rubu, snad coby značkou ledového vína, které však na seznamu nabízených vín chybělo. V areálu přibyly 
nové dřevěné prvky z šikovných rukou Lenky a syna Aleše Brzobohatých. Z akátové klády vznikl vláček s 
volantem a lavice z čely dvou masivních obřích hlav. Do sklepní akce byly rovněž občany opraveny další dva 
vstupní portály sklepů i s ozubenou cihelnou římsou.                            - MS – 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Přejeme Vám i všem Vašim blízkým příjemné prožití vánočních svátků 

a v novém roce 2015 pevné zdraví, mnoho štěstí a spokojenosti. 
 

Obec Vítonice 
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DDeenn  ootteevvřřeennýýcchh  sskklleeppůů  vvee  ffoottooggrraaffiiíícchh  
  

  
 

 
 

 
 

TTRRAADDIIČČNNÍÍ  PPOOUUŤŤ  
Byla organizačně rozdělena do několika dnů. Již ve středu 30. července přivezli mládenci z lesa 

z Višňové  strom na máju. Druhý den byl zaplocen areál kolem tanečního placu na konání venkovních zábav. 
V pátek 1. srpna pak proběhla první z nich. Rocková se skupinou Kristovy léta do areálu přilákala celkem 176 
platících. Pro zúčastněné to byl skvělý zážitek. V sobotu dne 2. srpna došlo na stavění máje bez techniky, 
pomocí lan a žebříků. Tento manévr se společnými silami mužů a mládežníků povedl zvládnout a smrková, 
barevnými fáborami nazdobená mája i s pouťovým věncem se vztyčila uprostřed  tanečního placu. Pod ní 
pak večer proběhla i druhá zábava se skupinou Stone, hrající jak moderní hudbu, tak i dechovky. Tu 
navštívilo celkem 104 platících. Atmosféru venkovních zábav se sociálním zázemím v kulturním domě si 
všichni zúčastnění moc pochvalovali. Ostatně návštěvnost zábav mluvila za vše. Kulturní dům by praskal ve 
švech. Zde je třeba poděkovat obsluhujícím v občerstvení, kteří se pro pobavení druhých museli obětovat 
a  rozhodně se až zas tolik nebavili.   
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V neděli 3. srpna proběhla mše svatá, na které Mariánské písně odehráli stejně jako po celý den po 
obci muzikanti Skaláci. Zvaní po vsi i zavádění pod májou letos obešlo celkem 14 párů pod vedením 
páru stárkovského Milan Sobotka a Simona Venhudová. Mládkovským párem byla Tereza Škrdlová 
s přítelem. I počasí zůstalo naší akci nakloněno. Těsně před zaváděním přišla dešťová sprcha, která 
všechny vystrašila ale zavádění i pouťové veselí na place pod zamračenou oblohou vydrželo až do ukončení 
akce v nedělním podvečeru. Závěrem je potřeba moc  poděkovat všem, kteří se podíleli na přípravách, 
organizaci a zdárném průběhu naší pouti.                   - MS - 

 
 

SSEETTKKÁÁNNÍÍ  DDŮŮCCHHOODDCCŮŮ  
Dne 29. listopadu proběhlo v kulturním domě setkání našich starších 

spoluobčanů – důchodců. Všichni naši důchodci v obci obdrželi pozvánku. Ze 
všech pozvaných však přišlo celkem 24. Úvod patřil jako každoročně společnému 
obědu. Proluku mezi obědem a dalším vystoupením vyplnilo video z letošního 
Dne otevřených sklepů a úryvky z filmu Trnové pole, natáčené v našem blízkém 
okolí i v obci. Po loňském úspěchu s Gráciemi, k nám tentokrát z  blízkých 
Těšetic dorazilo podobné uskupení vitálních seniorek. Svůj program zahájily 
tancem čtverylky a country. Druhé vystoupení patřilo spartakiádním 
Poupatům a úspěšné vystoupení zakončily coby kočky třicátých let minulého 
století. Děvčata v dobových kostýmech poté vyzvala vděčné obecenstvo k tanci. 
Stejně úspěšně lze komentovat vystoupení pana harmonikáře Kratochvíla ze 
Znojma, známějšího pod přezdívkou „Hitler“. Ten byl po celý večer neúnavný. Všechny hrané známé 
písničky spolu se zpěvem střídal  humorným mluveným slovem a nepřeberným množstvím vtipů. Tančilo se, 
zpívalo, zkrátka vládla skvělá atmosféra. Naléval se obecní vlašský ryzlink. Všichni zúčastnění si 
pochvalovali vynikající cukroví, které pro tuto akci napekla pracovnice obce paní Vilma Jelínková. Za 
její cukrářské umění je třeba jí vyslovit veliké poděkování. Smysl celého setkání vystihl závěrečným 
přípitkem na rozloučenou pan harmonikář. Popřál všem přítomným Veselé vánoce a hlavně moc zdraví, bez 
kterého se jen těžko dá opět sejít.                                                       - MS - 
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33..  1122..  22001144  --  PPOOSSLLEEDDNNÍÍ  LLEEČČ  
První prosincovou sobotu (3. 12. 2014) se kulturní dům „zazelenal“ zásluhou Mysliveckého sdružení Čáp. 

Tento náš místní spolek pořádal Poslední leč a zváni byli nejenom členové sdružení, ale i občané.  Novinkou 
v letošním ročníku byla změna hudby, kdy skupinu Víkend vystřídala jiná kapela. Sázka na novou kapelu měla do 
kulturního domu přivést více občanů a při pohledu na zaplněné stoly v průběhu večera, se risk zřejmě vyplatil. 
Mimo tanečních kreací, přítomní účastníci nejdříve vyslechli soud, kde byl zvolen Král honu pan Bohuslav 
Svoboda z Prosiměřic a Milan Sobotka ml. byl pasován na lovce zvěře srnčí.  Vybraným členům sdružení byly 
uděleny symbolické pokuty za drobné nereálné prohřešky (např. za šetření nábojů), které jim udělili ti nejvyšší a 
v podstatě i ti nejstarší členové sdružení.  Myslivecký soud bych jako neznalá označila za takové malé humorné 
divadelní představení, které každý rok výborně a přesvědčivě diriguje pan O. Kotrnec a pan J. Sobotka. Kdo ještě 
z vás neviděl, určitě se příští rok vydejte do kulturního domu. Po ukončení soudu a několika tanečních sériích byl 
hladový žaludek zaplněn srnčím gulášem, který k ochutnání dostal každý přítomný host. Řada z nás přítomných, 
co odcházela po dlouhé noci domů a měla v tombole štěstí, nesla domů úlovek zvěře nebo drobné spotřební 
zboží. Tombola čítala kolem 200 cen.                        - JB - 
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SSPPOORRTT  VV  OOBBCCII  
  

  

TTEENNIISSOOVVÉÉ  TTUURRNNAAJJEE  
Letos celkem 4 turnaje uspořádali 

přátelé tenisu v obci. Jednalo se o turnaje 
jednotlivců, smíšených párů i dětí. Jak mi 
sdělili manželé Valešovi, kteří jsou v tomto 
ohledu vůdčí osobnosti, do hraní tenisu se 
zapojuje stále více spoluobčanů a to všech 
věkových skupin. Nejzajímavější skupinou jsou 
zcela určitě děti. Ty do zápasů dávají všechno 
a při hraní ta tam je bratrská či sourozenecká 
láska. Chuť ze hry a to i těch začátečníků je 
patrná při první smeči … Prvním 
letošním dětským vítězem se stal Roman 
Valeš, který porazil Martina Blahynky. Tuto 
činnost Je třeba nadále podporovat, protože, 
kde je sport, je málo času na lumpárny. Již teď připravují další turnaje, specifikem bude turnaj žen, který letos 

neproběhl, máme krásný areál, který je třeba využívat, konstatují pořadatelé.              - MS – 
 

PPOOSSLLEEDDNNÍÍ  SSOOBBOOTTAA  VV  SSRRPPNNUU  BBYYLLAA  VVEE  ZZNNAAMMEENNÍÍ  FFOOTTBBAALLUU  
 Proběhl turnaj v malé kopané a rozšířil tím bohatý sportovní život v naší obci. Účastnili se čtyři mužstva 

systémem hry každý s každým. Šlo o velmi náročný sportovní výkon také pro to, že organizátoři zajistili bohaté 
občerstvení. Pro některé to učinilo turnaj ještě náročnější, ale i tak byly vidět kvalitní sportovní výkony. O 
celkovém vítězi turnaje rozhodl až finálový zápas, ve kterém ambiciózní mužstvo Želetic porazilo pořádající tým 
Čechovi 50. Hlavní výhra, sud piva, sice putoval k našim sousedům, ale i tak si každý přišel na své. Byl to příjemný 
sportovní den a organizátorům patří velké díky.  

 

Konečné pořadí: 1. místo Želetice, 2. místo Čechovi 50, 3. místo KLUDI, 4. místo Znojmo Brána 
 

-Luboš Jurkovič - 
  

  AAEERROOBBIICC  
Milé ženy, dívky, slečny! 
Chcete udělat něco pro své zdraví? Plánujete vylepšit figuru pro nadcházející plesovou sezonu? Pak se přidejte 
k nám. Od srpna letošního roku se pravidelně každý čtvrtek v 18:30 scházíme v KD ve Vítonicích, abychom si 
trochu zacvičily. Máte-li chuť, jste srdečně zvány. Těšíme se na vás. 

 

Jak lekce probíhá? 

 10 minut - úvodní zahřátí 

 25 minut - dva jednoduché aerobikové bloky 

 15 minut – posilování 

 10 minut – závěrečný strečink 
 
 
 

Co si vzít s sebou? 

 pevnou obuv 

 karimatku 

 pití 

 ručník 
 

- LB -
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PPOOHHLLEEDD  DDOO  HHIISSTTOORRIIEE  
 

VVYYPPUUKKNNUUTTÍÍ  11..  SSVVĚĚTTOOVVÉÉ  VVÁÁLLKKYY  11991144  ––  110000  LLEETT  
Úryvky z publikace Tajemství Prosiměřické makovice: 

Po vypuknutí světové války 28. července 1914 a v jejím průběhu narukovalo 88 Vítonických mužů. 
Domů se z války nevrátilo 16 mužů a 2 nezvěstní (na pomníku ovály bez fotografií). Jistou zajímavostí je, že 
krom mužů narukovalo dle evidenčních listů 6 koní a dalších 34 v prosinci 1914 s třinácti kompletními vozy. 
Za jeden vůz bylo zaplaceno vlastníkům 250 korun a za koně 400 – 800 korun. Cena koně stoupla v roce 
1918 až na 12 tisíc. Utrpení válečníků a hlavně s myšlenkami na své blízké v poli se alespoň symbolicky 
pokusily zmírnit také děti v místní škole. Během října napletly děti z ovčí vlny 14 čepic do sněhu, 2 páry 
nákolenek, 5 párů chránítek na lítka, 23 párů nátepníčků…. 
 

ZZEE  SSLLOOHHOOVVÝÝCCHH  SSEEŠŠIITTŮŮ  
 

VVzzppoommíínnkkaa  nnaa  pprráázzddnniinnyy  
První týden o prázdninách jsme byli u babičky na Olbramkostele. Chodili jsme se koupat do rybníka 
s bratranci a sestřenicí. Babička měla jít k zubaři a nebylo jí z toho dvakrát dobře. V neděli jsme jeli dom. O 
pár dní později jsme jeli na dovolenou. Tentokrát do Dvora Králové nad Labem. A to přímo na Safari, kde 
jsme strávili dva dny. Na Safari bylo pěkně, protože jsme jeli prohlídku autobusem ve dne i v noci. V kempu 
u Safari jsme se pak koupali ve studeném bazénu a bublali ve vířivce. To ale nebyl konec dovolené. Po Safari 
jsme se přemístili dál. Cílem byl na 4 dny kemp u Metuje. Byli jsme ubytovaní v chatkách. A poté co jsme se 
vždy vyspali do růžova, jsme vyrazily na různé stezky do Teplických skal. Jak jsme šli, tak jsme sbírali houby. 
Večer jsme si z nich udělali dobrou večeři.             (Jan Smeták, ZŠ – 6. ročník) 
  

ZZiimmnníí  ddeenn  
Je studené zimní ráno. Já snídám a dívám se z okna. Venku je mlha hustá jako kaše. Sem, tam … poletuje 

vločka. Teploměr ukazuje deset stupňů pod nulou. Teple se obléknu a vydám se na ranní 
procházku. Ještě se ohlédnu a vidím, jak na mé chatě visí několik velkých rampouchů. 
Vypadají jako kostelní varhany. Jdu po úzké pěšince. V tajemném tichu lesa je slyšet 
pouze křupající sníh pod nohama. Vidím stromy zabalené do spousty sněhu. Ve své mysli 
si z nich vytvářím nejrůznější postavy. Zimní slunce už svítí naplno. Pohnula se větvička 

smrku, od které se odrazila sýkorka. Trochu sněhu spadlo i na mě. Ani studená sprška mě 
však neodradila a jdu dál bílou pěšinou. Dlouhé ticho přeruší až malý potůček pokrytý ledem. Je na čase se 
vydat zpět, protože hřející slunce brzy vymění šedé mraky. Pomalu se přede mnou k zemi snáší drobné 
vločky. Vytváří se mlha a pěšina se v dáli vytrácí. Trochu znejistím, jestli jsem nezabloudila. Rozhlédnu se do 
všech stran. Světýlkem naděje je pohled na známou chatu. Trochu se uklidním. Rychle se stmívá, a tak 
zrychluji krok. Blíží se sněhová vánice. Už vidím moji chatu. Vytahuji klíče a vstupuji dovnitř. Sněhové 
tančení vánice už jen pozoruji z tepla.                        (Šárka Dubová, ZŠ – 8. 

ročník) 
  

  

PPoonndděěllnníí  rráánnoo  
Pondělní ráno je jako facka, která nás vytrhne z víkendového snu. Je neúprosné jako ty dvě 
ručičky, které se blíží k sedmé hodině. Někdy se loudají jako šnek, jindy se dokážou protočit o 
360 stupňů jako větrný mlýn v pořádně silném větru. To ráno můžeme milovat i nenávidět. 
Má dvě strany jako každá mince. Lidé, co nespěchají, si ho užívají, jedí chléb s medem, pomalu 
usrkávají horký čaj a to vše v županu. Ti ostatní neví, kam jim hlava skočí. Nejdřív to a pak tohle. 
Všechno uteče a z toho všeho si i zapomenou obléct kalhoty. Ráno jsou jako krutá válka. Člověk si hoví 
v peřině a pak ten otrok rána, zazvoní budík. Pod teplou peřinou se člověk vzpírá, protahuje, vede boj o 
každou minutu v jeho vyhřáté posteli. Všechno marně. Ráno se totiž přemoct nedokáže. Nakonec odejdeme 
do školy, abychom se zase vrátili ke sladkým snům.                     (Daniel Čapoun, ZŠ – 9. ročník) 
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SSDDHH  VVÍÍTTOONNIICCEE  
 

NNOOČČNNÍÍ  PPOOHHÁÁRR  MMLLAADDÝÝCCHH  HHAASSIIČČŮŮ  
9. ročník nočního poháru mladých hasičů se 

uskutečnil 9. srpna na našem místním hřišti. Pár hodin 
před startem soutěže nás pozlobilo počasí a spustil se 
déšť. Přípravy areálu se museli přerušit a čekalo se, 
jestli se počasí umoudří. Naštěstí z kapek deště 
vysvitlo sluníčko, a tak zbývalo pouze utřít mokré 
lavice a stoly, aby se příchozí diváci měli kam usadit. 
Na startovní listinu se zapsalo 10 družstev mladších, 13 
starších a vítonická přípravka. Ti nejmenší zahajovali 
prvním startem celou soutěž. Oproti loňskému roku 
tyto děti povyrostly a dokázaly se přímo skokem 
zlepšit v hasičském umění. Vítězem v mladší kategorii se stalo družstvo z Výčap 15,81s. Stříbrné medaile v mladší 
kategorii putovaly do Tasovic za čas 16,40s a bronz zůstal doma zásluhou družstva Vítonice "A" 17,18s. Po obou 
pokusech mladší kategorii si základnu začali připravovat starší. Ve starších byl boj o sadu medailí vyrovnanější a 
pořadí po prvních kolech se výrazně měnilo v druhých pokusech. Nakonec zlaté a stříbrné medaile si na krk 
pověsila družstva z Výčap (14,18s a 15,10s). Bronz také nezůstal na Znojemsku, ale tyto medaile si vybojovalo 
družstvo z Heraltic (15,28s). Naše družstvo starších v tomto ročníku zůstalo těsně "za bednou" na nepopulárním 
4. místě s časem 15,77s.  

Děkujeme bouřlivému publiku za podporu všech družstev a doufám, že při jubilejním 10. ročníku v příštím 
roce, bude atmosféra soutěže minimálně na stejně dobré úrovni. Poděkování patří sponzorům i rodičům 
mladých hasičů za přispění věcných a sladkých cen pro soutěžní družstva.      - JB - 
  

LLEETTNNÍÍ  KKUULLTTUURRÁÁKKOOVVÁÁNNÍÍ  MMLLAADDÝÝCCHH  HHAASSIIČČŮŮ  
Prázdniny se blížily ke konci, ale mladí hasiči se nemohli dočkat svého kulturákování, které pro ně bylo 

připraveno od neděle 24. srpna do středy 27. srpna. Sluneční paprsky se nám celé stanování střídaly s kapky 
deště, ale i tak jsme toho za tři dny s dětmi stihli hodně. Nejdříve si každý vybral své místo ke spaní v sále 
kulturního domu, nafouknul matraci, vybalil spacák a pak už jen po příchodu všech začalo se sportovní aktivitou. 
První z nich probíhali na "umělce" a po večeři jsme se přesunuli do lesa, kde děti v týmech po pěti plnili předem 
připravené úkoly. Trasa byla vyznačená fáborky a úkoly byly spíše znalostní. Úkoly byly rozděleny zvlášť pro větší 
a zvlášť pro přípravku. Nejtěžším úkolem, který dokázala vyluštit jen jediná pětka, byla logicko-matematická 
otázka na doplnění číselné řady. Večer prvního dne byl zaplněn pyžamovými kreacemi na parketu. Zbývající dva 
dny byl program zaplněn návštěvou koní, vojenského bunkru v Šatově, dětským hřištěm ve Chvalovicích, ale také 
i plno her na hřišti, tréninkem požárního útoku, opékáním špekáčků, turnajem ve stolním tenise nebo tvořením z 
pískového těsta. Večer nechybělo ani karaoke. K 
jídlu byly bramboráky, domácí pizza, palačinky 
nebo špagety.    

KULTURÁKOVÁNÍ jako vzpomínka na 

prázdniny pohledem Martina Blahynky: 
 

S hasičema jsem měl o prázdninách třídenní 
tábor. Hráli jsme různé hry, zkoušeli požární útok. 
Ale ten hlavní program byl mnohem zajímavější. 
První den jsme jeli na koně do Lechovic. Anička 
nám ukázala koně ve stájích a pak jsme šli na 
jednom z nich jezdit. Dokonce jsme i viděli, jak se 
chytá splašený kůň nebo jak se sprchují koně po 
ježdění. Večer nás v kulturáku čekalo karaoke. 
S klukama jsme zazpívali Jarošovský pivovar. Druhý den jsme jeli do Chvalovic na lanové centrum, anebo kdo 
chtěl, mohl jet do Šatova do vojenského bunkru. V bunkru se mi líbilo vyprávění o tom, jak se bunkr používal za 
války. Po prohlídce jsme jeli za ostatníma do Chvalovic. Nejlepší překážkou byla trampolína v zemi. Taky jsme byli 
s klukama po celé kulturákování zásahová jednotka. Oblékli jsme si uniformy. V zásahové jednotce jsem byl 
mluvčí v Avii, a když pan Bartel pálil nepořádek vzadu na hřišti, tak jsme vyjeli hasit. Nejvíc se mi líbilo, jak jsme 
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to na závěr uhasili lopatami (Pozn. Když už větve doutnali, kluci si s nataženými hadicemi pouze vyzkoušeli, jaké by to 

bylo hasit.).  

     
 

  
   

VVÍÍTTĚĚZZKKYY  ZZNNOOJJEEMMSSKKÉÉ  LLIIGGYY  22001144  
Družstvo žen v 11. kolech Znojemské ligy 

zvítězilo 7x, 3x skončilo na 2. místě a 1x na 3. 
místě. S celkovým počtem 151 se však holky staly 

VVÍÍTTĚĚZZKKAAMMII  LLIIGGYY  22001144. Celkové vítězství bylo 
potřetí za sebou, a tak putovní pohár za celkové 

vítězství zůstává ve vlastnictví týmu a bude 
vystaven v hasičské klubovně.  

Nejlepšího času na Znojemsku dosáhly holky 9. 
8. v Loděnicích a měl hodnotu 17,53s. Mimo 

ligových soutěží se tým zúčastnil nočního poháru 
v Hostěradicích, poháru v Žeroticích, 

extraligových závodů (v Petrovicích, v Lavičkách, 
ve Lhotce a v Pasohlávkách) a na závěr sezony 

nočního poháru v Telči. 

GGRRAATTUULLUUJJEEMMEE!! 

  

 

POZVÁNKA - VÝROČNÍ SCHŮZE 2014 
 

SDH Vítonice zve všechny své členy (i mladé hasiče) na 

výroční schůzi, která se uskuteční dne 27. 12. 2014 od 

18 hod. v hasičské klubovně ve Vítonicích.  

Přejeme Vám příjemné prožití 
vánočních svátků a mnoho 

úspěchů v novém roce 2015. 
 

Hasiči Vítonice 
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KKUULLTTUURRNNÍÍ  PPOOZZVVÁÁNNKKYY    

 

 

 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Sbor dobrovolných hasičů Vítonice  
 

Vás zve na  

 
 

v sobotu 31. ledna 2015 od 20 hod. kulturní dům Vítonice 

hudba - Duo Band & Veronika  
 

* bohatá tombola * taneční vystoupení mladých hasičů * vstupenka s místenkou 100 Kč * občerstvení * 
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SŇATKY 
SSVVŮŮJJ  SSVVAATTEEBBNNÍÍ  DDEENN  VV  SSRRPPNNUU  PPRROOŽŽIILLII::  

  

 23. srpna 2014: 
Novomanželé Brzobohatí  
(Radek a Lucie) 

 

 30. srpna 2014:   
Novomanželé Kelčovi  
(Daniel a Veronika) 

 

GGRRAATTUULLUUJJEEMMEE      

PPOOZZVVÁÁNNKKAA  NNAA  ŽŽEEHHNNÁÁNNÍÍ  VVÍÍNNAA  
  

Svatojánské žehnání vína proběhne v pondělí 

2299..  pprroossiinnccee  22001144  oodd  1188::0000  vv  nnaaššíí  kkaappllii..  
Po žehnání vzorků letošních vín v kapli proběhne společná 

degustace v kulturním domě. Vážení spoluobčané a přátelé 
dobrého vína přijměte pozvání od vítonických vinařů na tuto 
akci. Přijďte nás podpořit jak do kaple, tak na posezení do 
kulturního domu a s námi ochutnat mladá vína vítonická a 
dá-li Bůh i přespolní.  

K dobrému pití patří i dobré jídlo. A tak, abyste se 
nestyděli přijit s prázdnou, můžete připravit nějakou tu 
pochutinu, při které společně prožijeme také gastronomický 
zážitek. S Vaší podporou bude akce jistě povedená a budeme 
na ni společně vzpomínat celý příští rok.    

 

- jménem vítonických vinařů Pavel Venhuda - 

VÁNOČNÍ BESÍDKA 
  Vánoční besídka pro malé i velké proběhne 

v sobotu 20. 12. 2014 

 16:00 setkání u vánočního stromu,  
vystoupení dětí ZŠ Prosiměřice 
 

 17:00 divadelní pohádka pro děti i dospělé 
BUBLIFUK - Dobšické Národní divadlo 

 

PPooddáávvaatt  ssee  bbuuddee  vváánnooččnníí  ppuunnčč,,  ččaajj,,  ccuukkrroovvíí,,  aa  ttaakkéé  
mmaalléé  ddáárreeččkkyy!!  


